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ســد چم شیر گچساران در آســتانه آبگیری قرار دارد، اما 
بسیاری از فعالان محیط زیســت آبگیری این سد را برای 
مناطق پایین دســت خطرناک می دانند.به گزارش باشگاه 
خبرنگاران جوان، طرح سد و نیروگاه ۱۷۶ مگاواتی چم شیر 
در ۲۵ کیلومتری جنوب شرقی شهرستان گچساران استان 
کهگیلویــه و بویراحمد قبل از پیوســتن رودخانه خیرآباد 
به رودخانه زهره در مجاورت محلی به نام تنگه چم شــیر 
احداث شده است.در روز های اخیر  وزارت نیرو قصد داشت 
این سد را آبگیری را کند، اما این مسئله با مخالفت سازمان 
محیط زیست و بسیاری از فعالان محیط زیست شد.فعالان 
محیط زیستی معتقدند در پشــت دریاچه این سد سازند 
نمکی قرار دارد و در صورت آبگیری این ســد پایین دست 
سد مورد خطر خواهد گرفت، اما در سوی مقابل وزارت نیرو 
و شــرکت توسعه منابع آب و نیروی ایران به عنوان متولی 
ساخت این سد معتقد هستند که آبگیری این سد هیچگونه 
خطر زیست محیطی را برای پایین دست ایجاد نخواهد کرد.
چندی پیش نیز علی سلاجقه، رئیس سازمان محیط زیست 
نیز در نامــه ای به رئیس جمهور نوشــته بود که آبگیری 
سد چم شــیر در جغرافیای کهگیلویه و بویراحمد، به دلیل 
مطرح شدن تردیدهایی درخصوص وجود منابع شوری در 
مخزن دریاچه سد و احتمال شوری آب، به دغدغه نهادهای 
علمی و تخصصی و سازمان های مردم نهاد و فعالان محیط 
زیست کشور تبدیل شده است.در ادامه این نامه آمده است: 
بررسی های این ســازمان که حاصل مطالعات کارشناسی 
درون ســازمانی و تعامــل با دانشــگاه ها و نهادهای علمی 
تخصصــی این حوزه بوده، نیز مؤیــد نگرانی ها و ابهام های 
جدی در این خصوص اســت.محمد درویش، فعال محیط 
زیســت در گفت و گو با خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان 
در خصوص آبگیری سد چم شیر گفت: در گزارش سازمان 
زمین شناسی کشــورمان ذکر شده اســت که ۷۰ درصد 
مخزن سد چم شیر متاثر از سازند گچساران است و آن هم 
بخشــی که آسیب پذیرترین و شکننده ترین قسمت سازند 
نســبت به جریان های انحلالی و آب است؛ بنابراین نگرانی 
زمین شناسان درباره تکرار فاجعه سد گتوند طبیعی است.
او ادامه داد: باید گمانه های بیشــتری ایجاد شود تا بررسی 
شود که آیا آبگیری این سد ممکن است باعث شوری بیشتر 
آب شود. من پیشنهاد می کنم که آبگیری این سد تا بررسی 

مطالعات بیشتر متوقف شود.
درویــش بیان کرد: در گزارش ارزیابی این ســد در ســال 
۱۳۸۸ آورده شده است که این سد ۹۰ میلیون متر مکعب 
آب شرب باید برای مردم استان های خوزستان و کهگیلویه 
و بویــر احمد تامین کند. در صورتی که مجریان این ســد 
اعــلام کرده اند به دلیل اینکه آب شــور اســت و حداقل 
میزان EC شــوری آن بالای ۲۰۰۰ است و عملا این آب 
نمی تواند برای آب شرب مردم مناسب باشد، همچنین در 
این گزارش آورده شده اســت که هیچگونه مکان تاریخی 
در محل احداث این ســد وجود ندارد، در حالی که گزارش 
شــده است در صورت آبگیری این سد ده ها سایت تاریخی 
به زیر آب خواهد رفت و یا اینکه چندین گونه جانوری مهم 
در مخزن ســد وجود دارد.او افزود: گزارش سازمان محیط 
زیست که در سال ۱۳۸۸ ساخت این سد را از لحاظ زیست 
محیطی تایید کرده مخدوش اســت و باید در خصوص این 
گزارش تجدید نظر شــود و ســازمان محیط زیســت باید 
مدیران و کارشناســانی که این گــزارش را تایید کرده اند 

را مورد بازخواســت قرار دهد و در خصوص آن تجدید نظر 
کند.درویــش عنوان کرد: اگر به این تردید ها و پرســش ها 
پاسخ داده نشود و اراضی پایین دست زهره شورتر شود این 
مسئله باعث افزایش مهاجرت و حاشیه نشینی در شهر های 
بزرگی مثل اهواز خواهد شــد. هزاران میلیارد تومان برای 
ســاخت این سد هزینه شده است و هدف ما از ساخت آن 
مســائل اقتصادی بوده است، اما با آبگیری این سد نه تنها 
به اقتصاد کشــور کمکی نمی شود بلکه خود این سد باعث 
چالشی جدید برای کشور خواهد شد. این سد پنجمین سد 
بزرگ کشور است و حجم مخزن آن ۳/۲ میلیارد متر مکعب 
است و پیش بینی می شود لایه های نمکی متاثر از فشار این 

حجم از آب باعث شوری آب شود.
مدیر کل  اسبق دفتر مشارکت های مردمی سازمان حفاظت 
محیط زیســت در خصوص اینکه آیا در مطالعات اولیه سد 
به لایه های نمکی در مخزن ســد توجهی شــده اســت یا 
خیــر، گفت: در آن زمان حساســیت های زیادی نســبت 
به ســرزمین وجود نداشته اســت و سد های مشکل سازی 
مثل گتوند، اســتقلال و سیوند احداث نشده بودند و در آن 
زمان خشکســالی وجود نداشت و آورد رودخانه ها بالا بوده 
اســت، همچنین مطالعات هیدرولوژی این سد انجام نشده 
است و مگر می شــود که مطالعات هیدرولوژی در ساخت 
یک سد انجام نشــود.میثم فاضلی، مدیر مطالعات شرکت 
توسعه منابع آب و نیروی ایران در گفت و گو با خبرنگار ما 
درباره نامه رئیس ســازمان محیط زیست به رئیس جمهور 
در خصوص توقف روند آبگیری سد چم شیر گفت: سازمان 
محیط زیست پس از صحبت های در خصوص آبگیری سد 
چم شیر که توسط برخی از کارشناسان مطرح شد نسبت 
به این موضوع حســاس شد و طبق قوانین سازمان محیط 
زیست می تواند در این موارد این چنینی ورود کند.او ادامه 
داد:سازمان محیط زیست ســازمان بالادستی وزارت نیرو 
نیست و رئیس این ســازمان در خصوص آبگیری سد چم 
شیر نامه ای را به رئیس جمهور نوشته است و مطمئنا رئیس 
جمهور با مشــاوران و وزیر نیرو در این خصوص مشــورت 
خواهد کرد، اما این کار رئیس سازمان محیط زیست درست 
نبود که یک هفته تا آبگیری ســد چم شــیر نامه ای را به 
رئیس جمهور ارسال کند و در این نامه قید شود که آبگیری 

این سد باید به تعویق بیفتد. او افزود: در نامه ای که سازمان 
محیط زیســت به معاونت آب وزارت نیرو نوشــته اســت، 
مشخص است که این دوستان اساسا بررسی جامعی بر روی 
گزارشات ما نداشته اند و سازمان محیط زیست در جریان 
نیست که بیش از یک سال است که عده ای خاص ابهاماتی 
در خصوص آبگیری سد چم شیر در فضای مجازی مطرح 
می کنند. کارفرمای ســد گتوند شرکت توسعه منابع آب و 
نیروی است و کارفرمای ســد چم شیر نیز همین شرکت 
اســت و این موضــوع ذهنیتی را برای مــردم ایجاد کرده 
اســت، اما سد گتوند مشکل زیست محیطی را برای جلگه 
خوزستان ایجاد نکرده است و گزارشات دانشگاه تهران نیز 
این مسئله را تایید می کند.فاضلی بیان کرد: ملاک ما برای 
خوبی یا بدی ســد گتوند آبی اســت که از این سد خارج 
می شود و در سد تنظیمی گتوند هر روز سازمان آب و برق 
خوزستان، سازمان محیط زیست و خود کارشناسان شرکت 
توســعه منابع آب و نیروی ایــران از این آب نمونه برداری 
می کنند و اگر این آب کیفیت لازم را نداشــت آیا شرکت 
آب و برق خوزستان اطلاعیه ای صادر نمی کرد. صحبت های 
آقای ســلاجقه در مورد اینکه ســد چم شیر سد گتوند ۲ 

خواهدبود، بار حقوقی دارد.
مدیر مطالعات شــرکت توسعه منابع آب و نیروی ایران در 
خصوص وجود گنبد های نمکی در مخزن ســد چم شــیر 
گفت: به واسطه تجربه تلخ ما در خصوص سازند های نمکی 
در مخزن ســد گتوند اگر چه به اعتقــاد من در خصوص 
مسئله کیفی آب مشکلی ایجاد نشده است و فعالان محیط 
زیست می توانند این مورد را بررسی کنند. من مسئول سد 
گتوند هم نیســتم، اما به خاطر اینکه در خصوص مســائل 
کیفــی آن کار کرده ام این صحبــت را مطرح می کنم. ما 
در ســد چم شــیر به دلایل متعدد گنبد نمکی، برون زد 
نمکی، ضخیم لایه نمکی نداریــم.او در خصوص اینکه آیا 
در ۳۰۰ متری عمق مخزن ســد چم شیر گنبد های نمکی 
وجود دارد، عنوان کرد: در محدوده سد چم شیر میدان های 
نفتی زیادی وجــود دارد و در این محدوده چاه های زیادی 
حفر شده است و اکثر این چاه ها عمقی تا ۱۸۰۰ متر دارند 
و ما این چاه ها را بررســی کردیم و متوجه شدیم در اعماق 
بــالای ۳۰۰ متر لایه های نمکی وجود دارد. در این منطقه 

سازند گچســاران قرار دارد و این سازند تناوبی از لایه های 
گچ و آهک اســت و بسیار، بســیار نفوذ ناپذیر است حتی 
در سازند گچســاران آبخوان نیز تشکیل نمی شود.او ادامه 
داد: دوســتانی که این مســائل را مطرح می کنند حتما با 
مســائل زمین شناسی آشــنایی ندارند. ما در این منطقه 
گمانه هــای را زده ایم و در عمق ۱۲۰ متری آب نیز وجود 
دارد در واقــع در این منطقه دریــای قدیمی به نام تیس 
وجود داشــته است که این دریا به مرور زمان رسوبات خود 
را برجای گذاشته و تخت به سمت عقب کشیده شده است 
و طبیعتــا در لایه های زیرین زمین آب وجود دارد، اما این 
رسوبات تبدیل به سنگ شده است.مدیر مطالعات شرکت 
توسعه منابع آب و نیروی ایران در خصوص فشار آب مخزن 
دریاچه به لایه های زیرین گفت: مخزن سد چم شیر نهایت 
فشاری که می تواند به کف بیاورد ۱۰ بار است یعنی )۱۰۰( 
متــر آب و طبیعتا محیطی که ۱۰ بــار دارد نمی تواند به 
محیطی که دارای ۱۳۰ بار )۱۳۰۰( متر فشاری وارد کند و 
چنین چیزی که آب به عمق زمین نفوذ کند و باعث شوری 

آب می شود، واقعیت ندارد.
او بیان کرد: حدود ۲۰ سال است که شرکت های مختلفی 
مطالعاتی در خصوص سد چم شیر را انجام داده اند و ما ۵ 
ســال روزانه EC آب را اندازه گیری کرده ایم و طبیعتا ما 
یک مسائل فیزیکی مثل سازند گچساران را در مخزن سد 
چم شــیر داریم و با توجه به این موارد ما یک مدل سازی 
انجام داده ایم و بر مبنای فرضیات بدبینانه، سد در شرایط 
بارندگی های نرمال به صورت ۱۰۰ درصد وضعیت رودخانه 
پایین دست را از لحاظ کمی و کیفی بهبود خواهد بخشید 
و در فصول خشکســالی این عدد حدود ۹۰ درصد اســت.
فاضلی تصریح کرد: هرچه قدر که دبی آب رودخانه بیشتر 
باشد شوری آب کمتر می شود و این مورد نشان می دهد که 
ما در سد چم شیر سازند های نمکی نداریم و ما مطمئنیم 
این ســد شرایط پایین دست را بهبود خواهد بخشید.مردم 
شــهر های هندیجان، بندر دیلم، بندر گناوه آب شربی که 
مصرف می کنند دارای ۲۲۰۰ تا EC ۲۰۰۰ است و خیلی 
از مردم فکر می کنند EC ۲۰۰۰ خیلی بد اســت، اما این 
آب کاملا قابل شــرب اســت.او در خصوص سد زیر کشت 
پایین دست سد چم شیر عنوان کرد: مشکل خیلی بزرگ 
رود خانه چم شــیر این اســت که ۸ ماه در سال دبی کم 
و شــوری زیادی دارد و حتی آنقدر شــوری آن زیاد است 
که در منطقه پایین دســت مردم محلــی به آن آب تلخه 
می گویند و قســمت زیادی از شــوری آب این رودخانه به 
خاطر یون های زیاد گچ است و ۸ ماه در سال در این منطقه 
کشاورزان نمی توانند کشــتی را انجام ندهند، اما در آن ۴ 
ماهی که رودخانه ســیلابی است ما آب با کیفیت خوب را 
در داخل مخزن جمــع آوری می کنیم و در مجموع آبی با 
کیفیت مناسب به کشاورزان پایین دست داده خواهد شد.او 
خاطرنشان کرد: ما موافق توسعه کشاورزی در این منطقه 
نیستیم، چرا که ۵۶ هزار هکتار اراضی کشاورزی در پایین 
دســت وجود دارد و کشاورزان فقط در یک دوره فروردین 
و اردیبهشــت می توانند کشتی داشته باشند و در خرداد و 
تیر که دیگر دبی رودخانه کم است و عملا نمی شود کشتی 
انجام شــود، اما با وجود آبگیری ســد چم شیر کشاورزان 
می توانند ۲ کشــت در سال داشته باشند و این سد آبی با 
EC ۲۰۰۰ به آن ها خواهد داد و لذا خاک این منطقه دیگر 

شور نخواهد نشد.

پیش بینی برداشت ۵ میلیون تن نیشکر در خوزستانآبگیری سد چم شیر در کش و قوس وزارت نیرو و سازمان محیط زیست
گروه شهرســتانها: مدیرعامل شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی با اشاره 
به پیش بینی برداشــت ۵ میلیون تن نیشکر گفت: تاکنون بیش از دو میلیون 
تن نیشکر در کشت و صنعت های هشتگانه برداشت شده است و روند برداشت 
همچنان ادامه دارد.عبدعلی ناصری در گفت و گو با ایســنا، با اشاره به آخرین 
وضعیت برداشت نیشکر در واحدهای هشتگانه نیشکری خوزستان اظهار کرد: 
تاکنون بیش از دو میلیون تن نیشکر در کشت و صنعت های هشتگانه برداشت 
شــده و از این میزان برداشــت نیشکر، ۱۶۷ هزار تن شــکر تولید شده است.
وی با بیان اینکه رکورد روزانه تصفیه شــکر برای اولین بار در شــرکت توسعه 
نیشــکر و صنایع جانبی شکسته شــد، افزود: با تولید ۹۱۶ تن شکر سفید در 
کشت و صنعت نیشکر امیرکبیر برای اولین بار در تاریخ شرکت، رکورد تصفیه 
شکر شکسته شد.مدیرعامل شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی با بیان اینکه 
عملیات برداشــت همچنان ادامه دارد، گفت: با توزیع و عرضه این میزان شکر 
ســفید تصفیه شده، موجودی شکر در بازارهای سراسر ایران افزایش پیدا کرده 
اســت.ناصری با اشاره به اســتمرار تولید و تصفیه شکر در واحدهای هشتگانه 
نیشــکری عنوان کرد: شکر در شــیفت های کاری یکسره و بدون وقفه تولید و 
با نظارت سازمان صمت، روانه بازار می شود.وی ادامه داد: صنعت بزرگ توسعه 
نیشــکر مسیری را در پیش گرفته که با حمایت های لازم، به سمت خودکفایی 
کشور در تامین این کالای استراتژیک گام بر می دارد.مدیرعامل شرکت توسعه 
نیشکر و صنایع جانبی در پایان در خصوص پیش بینی تولید نیشکر خاطرنشان 
کرد: پیش بینی می شود امسال از مجموع کشت و صنعت های توسعه نیشکر ۵ 
میلیون تن نیشکر برداشت و از این میزان بیش از ۵۰۰ هزار تن شکر تولید شود.

احداث بازار جدید آهن فروشان
 با اعتبار یک هزار میلیارد تومانی

شهردار اردبیل از آغاز یک پروژه شهری پس از ۱۵ سال به شهروندان خبر داد 
و گفت: با رای اعضای شورای شــهر، احداث بازار آهن فروشان اردبیل در جاده 
کورائیم به زودی آغاز می شود.به گزارش ایلنا، محمود صفری در پنجاه وهشتمین 
جلسه شورای اسلامی شــهر اردبیل، اظهار کرد: با رای اعضای شورای اسلامی 
شهر اردبیل و با انتخاب پیمان کار طرح ، احداث بازار جدید آهن فروشان در خارج 
از محدوده شــهری که یکی از مطالبات دیرینه کلان شهر اردبیل بود؛ به زودی 
آغاز می شود.وی با بیان این که با اجرای این طرح یکی از خواسته ها و مطالبات 
چندین ساله مردم تحقق می یابد و شهرداری و شورای اسلامی شهر نیز به دنبال 
تحقق این موضوع بودند، افزود: بازار جدید آهن فروشان در قالب طرح مشارکتی 
و در زمینی به مساحت حدود ۳۸ هکتار در جاده کورائیم ایجاد و تحویل فعالان 
این صنف می شود.شــهردار اردبیل با اشاره به این که پروژه فوق با اعتباری بالغ 
۱۰۰۰ میلیارد تومانی انجام می گیرد، تصریح کرد: هدف شــهرداری و شورای 
اسلامی شــهر اردبیل از انتقال بازار آهن فروشان به خارج از محدود شهر، تنها 
پاسخ به مطالبات شهروندان و ایجاد زمینه های آرامش برای مردم است.صفری 
با اشاره به این که طرح انتقال بازار آهن فروشان اردبیل نزدیک ۱۵ سال بود که 
اجرا نمی شــود، بیان کرد: بازار جدید طی ۳ سال آتی احداث و به طور کامل در 
اختیــار فعالان این صنف قرار می گیرد؛ کاهــش آلودگی های بصری، صوتی و 

کاهش ترافیک از مزایای انتقال بازار آهن فروشان به خارج از شهر است .

سنبل آبی قاتل شیطانی تالاب  ها
گیاه مهاجم ســنبل آبی تالاب های مازندران را تهدیــد می کند.عطااله کاویان 
مدیرکل حفاظت محیط زیســت مازندران در نشست علمی با موضوع » تاثیر 
گیاهان مهاجم آبزی بر تالاب ها، گفت: گیاه مهاجم ســنبل آبی یک گونه غیر 
بومی است و با توجه به قدرت تکثیر و گسترش سریعش، سطح آب را به صورت 
کامل می پوشــاند که موجب کاهش اکسیژن محلول در آب و مرگ موجودات 
زنده می شــود.او با بیان اینکه ســنبل آبی اکوسیستم آب بندان آغوزبن بابل را 
تهدیــد می کند، افزود: این گیاه در چند ســال اخیــر وارد برخی از تالاب های 
مازندران شــده و یک گونه غیر بومیست که گسترش سریع آن موجب کاهش 
تنوع زیستی و مرگ تدریجی تالاب ها می شود.کاویان گفت: گونه مهاجم سنبل 
آبی در اســتان گیلان و در تالاب انزلی و در تالاب عینک رشــت مشاهده شده 
و تاکنــون روش های متفاوتی بــرای حذف این گونه مهاجم بــه کار برده اند 
که برداشــت مکانیکی بهترین روش برای حذف این گونه اســت.او افزود: پهنه 
جغرافیایی تالاب های استان بیشتر در شرق و مرکز مازندران متمرکز و درغرب 
استان به واســط فاصله نزدیک بین جنگل و دریا ما تالاب های کمتری داریم.

مدیرکل حفاظت محیط زیســت مازندران در این نشســت، با اشاره به نقش و 
اهمیت تالاب ها بر خدمات و کارکرد های اکوسیستم های تالابی، بر بهره برداری 

خردمندانه و حفاظت از آنها، تاکید کرد.

حریم خط انتقال گاز سرخس- نکا در استان گلستان 
کاهش پیدا می کند

نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس گفت: ۲۴ روســتا و دو شهرستان در 
اســتان در مسیر خط لوله سرخس به رشت قرار دارند و حریم خط انتقال گاز 
سرخس- نکا در استان کاهش پیدا می کند.رمضانعلی سنگدوینی در گفت وگو 
با ایلنای گلســتان اظهارکرد: خط لوله گاز سراسری سرخس به نکا برای قبل 
انقلاب است که عمر زیادی از این خط می گذرد و در آن زمان روستاها و شهرها 
انقدر مثل امروز توســعه پیدا نکرده بــود.وی ادامه داد: درحال حاضر  این خط 
لوله گاز از ۲۴ روســتا و دو شهرستان عبور می کند و حریم این لوله گاز ۲۰۰ 
متر اعلام شده اســت و قرا شد خط لوله گاز در استان تعغیر کلاس پیدا کند.

سنگدوینی بیان کرد: با تغییر کلاس خط لوله گاز حریم خط لوله از ۲۰۰ متر 
به حدود ۲۵ متر می رســد و با این اقدام توسعه روستاها شامل مسکن، صنعت، 
طرح هادی و اشــتغال افزایش پیدا می کند.وی افزود: شرکت مهندسی توسعه 
گاز قرار است یک پیمانکار برای این کار انتخاب کند و تقریبا دوسال پیگیر این 
این موضوع بودیم که تعغیر کلاس  ورفع حریم  خط لوله ۳۰ اینچ گاز سرخس 

به نکا انجام شود.

اخبار کوتاه

مدیرکل محیط زیســت چهارمحال و بختیاری گفت: پس از ۱۰ ســال و در ۵ 
مرحله تالاب گندمان دومین تالاب چهارمحال و بختیاری احیا شــد.به گزارش 
خبرگزاری مهر، سعید یوسف پور اظهار کرد: این تالاب به مساحت هزار هکتار 
است که با احداث بند چغاخور حق آبه گندمان به این تالاب نرسید و ۱۵ سال 
این تالاب براثر خشــکیدگی با آتش ســوزی های متعدد مواجه شد که دریک 
برنامه مدون از سال ۸۹ فرایند احیای تالاب دردستورکارقرارگرفت.وی با اشاره 
به اینکه طــرح جامع احیای تالاب با همکاری جوامع محلی و حضورمســتمر 
مردم وحاشــیه نشینان تالاب به ثمر نشســت تصریح کرد: امسال برای دومین 
سال متوالی احیای تالاب تثبیت و چهره منطقه را متغیر و مامن انواع پرندگان 
مهاجرشده است. یوسف پور افزود: تقویت سفره های آب زیرزمینی، حذف کانون 
گردوغبار بخش گندمان، تعدیل آب و هوا و رویش بیش از ۱۳۰ نوع گیاه متنوع 
تالابی، زمستان گذرانی پرندگان مهاجر پیامدهای احیای تالاب گندمان است.
رئیــس اداره حیات وحش اداره کل حفاظت محیط زیســت اســتان گفت: در 

آخرین سرشماری زمستانه پرندگان تالاب، بیش از ۲۰ هزار پرنده در ۶۰ گونه 
از شمال ســیبری هم اکنون در تالاب گندمان زمستان گذرانی می کنند.خانم 
اسلامی افزود: در بین این پرندگان گونه های شاخص جهانی ازجمله غاز پیشانی 
سفید کوچک، اردک مرمری، اردک بلوطی، گونه اردک سرحنایی دیده شده اند 
کــه رده حفاظتی دارند و کانون توجه پرنده نگران داخلی و خارجی شــده اند.
معاون محیط طبیعی اداره کل حفاظت محیط زیســت چهارمحال و بختیاری 
هم گفت: مشارکت جوامع محلی و همکاری تنگاتنگ مردم با کارشناسان اداره 
کل دربرنامه های احیای تــالاب یکی از مؤثرترین عوامل احیای تالاب گندمان 
بود. دکتر حبیبی افزود: خوشــبختانه تأثیر احیای تــالاب، رونق زندگی مردم 
بویژه کشــاورزان را به همراه داشــت و همین امر سبب شده تا همراهی مردم 
و جوامع محلی دربرنامه های بعدی تالاب اســتمرار یابد.تالاب گندمان درسال 
۱۳۵۲ ثبت دفترپرندگان آبزی لندن شــده است که احیای آن دوباره آن را به 
چرخه تلاب های کشــور باز گرداند. حالا پیگیری های اداره کل حفاظت محیط 

زیســت استان برای ثبت این تالاب در کنفدراسیون رامسر ادامه دارد که پیش 
بینی می شــود تا پایان سال جاری در این کنفدراســیون ثبت و دومین تالاب 

بین المللی استان شود.

فرمانــدار تربت جام به وضعیت بحرانی افت شــدید گاز در 
شهرســتان اشــاره کرد و گفت: با توجه به این شرایط تمام 
دستگاه های اجرایی و خدمات رسان در آماده کامل قرار دارند.

حسین جمشیدی در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: یکی از 
مهم ترین مشکلات و زیر ساخت های شهرستان تربت جام زیر 
ساخت تأمین گاز است که تمام تأمین گاز این شهرستان یک 
خط ۱۰ اینچ است که از خط مرکزی و اصلی فریمان گرفته 
می شود که این خط ۱۰ اینچ تکافوی مصرف مردم را در پیک 
مصرف نخواهد داشت لذا تربت جام بحرانی ترین شهرستان 

اســتان به لحاظ نبود زیر ساخت خط انتقال گاز است. که ما 
در حال پی گیری برطرف کردن این مشکل هستیم.فرماندار 
تربت جام با اشــاره به وضعیت بحرانی افت شدید گاز تاکید 
کرد: شرایط گاز این شهرســتان به مرحله بحرانی رسیده و 
دستگاه های اجرایی و خدمات رسان در آماده باش کامل قرار 

دارند. وی ادامه داد: مصرف های زیاد گاز در شهرستان مانند 
استخرها، ســالن های ورزشی، کلیه صنوف غیر اضطرار قطع 
شده و تعطیل هستند و در صورت عدم همکاری و همراهی 
مردم قطعی گاز حتمی است.جمشــیدی از مردم تربت جام 
درخواست کرد: مصرف گاز را مدیریت و صرفه جویی کنند و 

در منزل مسکونی یک بخاری روشن کنند و هر منزل با یک 
بخاری گرم شــود و به پویش هر منزل یک بخاری بپیوندند 
تا با قطع گاز منازل مواجه نشــویم.در ادامه سعید بهشتیان، 
رئیــس اداره گاز تربت جام اظهار کرد: با توجه به برودت هوا 
و افزایش بی رویه مصارف خانگی شرایط مصرف گاز در این 
شهرستان به مرحله بحرانی رسیده است.رئیس اداره گاز تربت 
جام افزود: از مردم تربت جام درخواســت می کنیم حداکثر 
صرفه جویی را در مصرف گاز داشــته باشند و به پویش هر 

منزل یک بخاری بپیوندند.

گروه شهرستانها: مدیر حراست آبفای  کشور در بازدید 
از روند اجرایی پروژه فاضلاب اهواز گفت: دولت ســیزدهم، 
وزارت نیرو و آبفا کشور عزمی راسخ برای اجرای پروژه های 
خوزســتان در بخش آب و فاضلاب دارند و خوزســتان در 
اولویت اجرایی پروژه های آبفای کشور قرار دارد. جعفر عرب 
نژاد  در حاشــیه بازید از روند اجرایی پروژه فاضلاب اهواز 
اظهــار کرد: روند اجرایی پروژه فاضلاب اهواز به خوبی و به 
مدرن ترین شیوه اجرایی فاضلاب در کشور )متروتونلینگ( 

در حال انجام است. 
وی با اشــاره به بازدید از روند اجرایی ایســتگاه های پمپاژ 
فاضلاب در اهواز افزود: پروژه فاضلاب اهواز با ســرعت در 
حال اجرا اســت و شرکت آب و فاضلاب کشور نگاه خاصی 
به روند اجرایی پروژه ها در خوزستان دارد.مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب خوزســتان از فعالیت ۱۵۴ جبهه کاری در 

کلانشــهر اهواز برای اجرای طرح جامع فاضلاب این شهر 
خبر داد و گفت: اصلاح شــبکه فاضــلاب در حدود ۶۵۰ 
خیابان اهواز انجام شــده و عملیات اجرایی حدود یک هزار 
و ۵۰۰ خیابان باقیمانده و با توجه به حجم وســیع کار به 
زمان نیاز است.محمدرضا کرمی نژاد همچنین اظهار کرد: 
سال گذشــته برنامه ریزی مناسب و قابل اجرایی با ۱هدف 
شناســایی و اصلاح نقاط ریزشی در اقدامی مشترک میان 
آبفا و شــهرداری اهواز به منظور اجرای طرح های ضربتی، 
ساماندهی ایســتگاه های پمپاژ و فعال شدن طرح توسعه 
شــبکه فاضلاب در قالب قرارگاه خاتم و ســایر پیمانکاران 
در دستور کار قرار گرفت.وی افزود: از سال قبل که اجرای 

طرح جامع فاضلاب کلید خورد، شاهد فعالیت ۲۰۰ جبهه 
کاری بودیــم اما با تکمیل طرح ها در برخی نقاط، در حال 
حاضر در ۱۵۴ جبهه کاری در کلانشهر اهواز شاهد فعالیت 
برای اجرای طرح جامع فاضلاب اهواز هســتیم.مدیرعامل 
شــرکت آب و فاضلاب خوزســتان عنوان کرد: در فاز اول 
۲۸۰ کیلومتر برنامه ریزی شــده بود که از این میزان ۱۱۹ 
کیلومتر طرح توسعه و ۱۶۱ کیلومتر نیز طرح بهسازی نقاط 

ریزشی بود.
 اکنــون در زمینه طرح توســعه ۱۱۵ کیلومتر بطور کامل 
انجام شــده و در بحث بهســازی نقاط ریزشــی نیز ۱۵۰ 
کیلومتر اجرایی شده اســت.کرمی نژاد ادامه داد: اعتبارات 

خوبی بــرای اجرای این طرح ها از ســوی دولــت به آبفا 
خوزســتان اختصاص یافته که بیانگر توجــه ویژه دولت، 
نمایندگان و دیگر بخش ها به مســاله فاضلاب اهواز است و 
در این زمینه حتی امام جمعه اهواز نیز وضعیت پیشــرفت 

طرح و اجرای آن را رصد می کند.
وی عنــوان کرد: تاکنون ۵۳ درصد شــبکه فاضلاب اهواز 
اجرایی شــده و این در حالی است که حدود ۳۱ درصد در 
مدت ۲۸ سال اجرا شده بود و ۲۲ درصد پیشرفت در مدت 
یکســال اخیر بوده اســت.مدیرعامل آبفا خوزستان با بیان 
اینکه مشــکل اعتباری نداریم و هیچ پیمانکاری به خاطر 
مطالبه ، کار را تعطیل نکرده اســت، گفت: اصلاح شــبکه 
فاضلاب در حدود ۶۵۰ خیابان اهواز انجام شده و عملیات 
اجرایــی حدود یک هزار و ۵۰۰ خیابان باقیمانده و با توجه 

به حجم وسیع کار به زمان نیاز است.

مدیرکل منابع طبیعی وآبخیرداری اســتان گلستان گفت: 
برای جلوگیری از ورود ریزگردها به اســتان یک برنامه ۵ 
ساله تدوین شده است ولی اعتبارات فعلی که در نظر گرفته 
شــده جوابگوی مقابله با گرد و غبار اســتان نیست.حمید 
سلامتی در گفت وگو با ایلنای گلستان اظهارکرد: در شمال 
استان خشک سالی شــدیدی وجود دارد و در حال حاضر 
۳۰۶ هزار هکتار از اراضی اســتان در معرض بیابانی شدن 
است. در کشور ترکمنســتان دو صحرای قره قوم و بالکان 

وجود دارد که منشــا ریزگردها به گلستان است.وی ادامه 
داد: گلســتان ۴۵۰ هزار هکتار جنــگل دارد و اگر اقدمات 
جدی صورت نگیــرد در آینده ریزگردها جنگل ها را تحت 
تاثیر قرار می دهد و همچنین برای مقابله با آن باید از طریق 
دیپلماسی فعال با ترکمنستان  و اجرای برنامه های مقابله ای 

مشترک اقدامات جدی انجام شود.
سلامتی بیان کرد: در سفر ریاست جمهوری به استان ۵۰۰ 
میلیارد تومان برای آبخیزداری و ۱۱۵ میلیارد تومان برای 
مراتع و بیابان زدایی مصوب شــد که پیگیر تخصیص این 
بودجه هســتیم.مدیرکل منابع طبیعی گلستان افزود: در 

۱۲۰۰ هکتار از اراضی اســتان بوته کاری و کاشــت نهال 
برای جلوگیری از گرد وغبار انجام دادیم و اگر بتوانیم یک  
نوار ســبز در شمال گلســتان ایجاد کنیم می توان جلوی 
گرد وغبار را گرفت.وی تصریح کرد: از مقامات اســتانی و 
ملی انتظار داریم ردیف اعتباری برای شــمال اســتان در 
نظر بگیرند و نباید شهرها، روستاها و جنگل ها تحت تاثیر 
ریزگردهــا قرار بگیرند. با اعتبــارات فعلی نمی توان کاری 

زیادی برای مقابله با گرد و غبار انجام داد.

سرپرست سازمان امدادونجات جمعیت هلال احمر آخرین 
وضعیت امدادرســانی به مسافران قطار مشهد که در میانه 
راه متوقف شــده بود را تشــریح کرد.صادق محمودی در 
گفت وگو با ایســنا، درباره جزئیات این خبر گفت: حوالی 
ســاعت ۳:۱۵ بامداد دیروز خبــری مبنی بر در راه ماندن 
مسافران قطار مســافربری مشهد به مرکز EOC سازمان 

امدادونجات جمعیت هلال احمر اطلاع داده شد که درپی 
آن بلافاصله تیم های امدادی به محل حادثه اعزام شــدند.
وی با بیان اینکه شمار در راه ماندگان برابر آخرین اطلاعات 

در حدود ۲۹۰۰ نفر است، گفت:  امدادگران بلافاصله اقدام 
به توزیع پتو و اقــلام امدادی در میان در راه ماندگان کرد 
و امدادرســانی ها در ایــن خصوص ادامه دارد.سرپرســت 

ســازمان امدادونجات جمعیت هلال احمــر با بیان اینکه 
علت این حادثه ســرمای شــدید و یخ زدگی ریل و قطار 
بود، گفت:  برابر آخرین گزارش ها حال عمومی مســافران 
خوب اســت و امدادرسانی همچنان ادامه دارد. امدادگران 
ســازمان امدادونجات نیز از آمادگی لازم برای امدادرسانی 

برخوردارند.

تالاب گندمان بعد از ۱۰ سال احیا شد

مردم همکاری کنند

وضعیت گاز تربت جام نزدیک به شرایط بحرانی

عزم جدی وزارت نیرو برای مشکل آب و فاضلاب اهواز

برنامه ۵ ساله برای مقابله با گرد و غبار در گلستان تدوین شد

در راه ماندگی ۲۹۰۰ مسافر قطار مشهد 

شرکت تعاونی مسکن کارگران بیمارستان پارس
 تاریخ انتشار آگهی: 1401/10/24
                                                                                                                                                 شماره ثبت: 48218

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول
بدینوسیله از کلیه اعضاء محترم شرکت تعاونی دعوت می شود تا در مجمع عمومی فوق العاده نوبت 
اول که راس ســاعت 15 روز پنجشنبه مورخ 1401/11/06 در محل بیمارستان پارس واقع در 

بلوار کشاورز شماره ۱۴۷ تشکیل می گردد حضور به هم رسانند.
توجه: در صورتی که هریک از اعضاء نتوانند در مجمع عمومی فوق حضور یابند می توانند استفاده 
از حق خود را برای حضور و اعمال رای در مجمع عمومی به یک نماینده تام الاختیار واگذار کنند. 
تعداد آراء وکالتی هر عضو حداکثر سه رای و هر شخص غیر عضو تنها یک رای خواهد بود. لازم به 
ذکر است تایید نماینده تام الاختیار با ژان یعقوب زاتکه بازرس تعاونی و خانم میترا جعفرودی عضو 
هیــات مدیره تعاونی خواهد بود. بدین منظور عضو متقاضی اعطای نمایندگی باید حداکثر ظرف 
8 روز از انتشــار این آگهی به همراه نماینده خود و با در دســت داشتن مدرک موید عضویت در 
تعاونی و کارت شناسایی معتبر در محل دفتر شرکت تعاونی حاضر تا پس از احراز هویت طرفین 
)عضویت متقاضی و اهلیت نماینده(، برگه نمایندگی مربوط توسط مقام مذکور تایید تا برگه ورود 

به مجمع عمومی برای نماینده صادر گردد.
ضمنا یادآوری می شود این مجمع با حضور حداقل دو سوم از اعضاء رسمیت می یابد و تصمیماتی 
که در آن اتخاذ می شود برای کلیه اعضاء )اعم از غایب و مخالف و حاضر( نافذ و معتبر خواهد بود.

دستور جلسه:
 تمدید مدت فعالیت تعاونی مســکن کارگران بیمارســتان پارس از تاریــخ 1401/4/29 به مدت

 5 سال پس از ثبت در روزنامه رسمی.
                                                                 رئیس هیات مدیره 

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد و املاک شهرستان سنندج، تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وسیله مشخصات املاک در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
در روزنامه کثیرالانتشــار و محلی آگهی می گردد. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در 
محل تا مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خود را به مرجع قضائی تقدیم نموده و گواهی اخذ و تحویل اداره 
ثبت نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض سند مالکیت طبق مقررات 

صادر خواهد شد. صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست. صادره سنندج
۱- ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی بنام آقای یاسین رحیمی دربنده فرزند عبدالرحیم صادره سنندج 
تحت پلاک ۳۱۸ فرعی از ۴۲ اصلی بخش ده منطقه ۲ ســنندج به مســاحت ششدانگ ۳۸۶۲/۹۵ متر 
مربع جزء نســق زارعانه شــماره ۲۹۴۱۴ مورخه ۱۳۵۲/۴/۲۸ بنام آقایان نبی و عبدالرحیم رحیمی به 

آدرس روستای دربنده.
شماره م.الف: 2433
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